
Les paroisses – d'Astorville - Bonfield -
Corbeil – Parishes

«On unceded land of the Algonquin Nation»

Paroisse St-Thomas d’Aquin Parish    /   Paroisse Ste-Bernadette Parish     
Paroisse Sacré-Cœur de Jésus / Sacred Heart of Jesus Parish

1994 Corbeil Rd. Corbeil ON P0H 1K0 / TEL: 705-482-7999   Courriel/Email: abcparishes@gmail.com
Les heures de bureau:  mardi et jeudi, 10h00 à 15h00         Office hours: Tues & Thurs. 10am - 3pm

Internet     : nosparoissesabc.com   Website     : ourabcparishes.com
                 Our bulletin is posted every Saturday at 8am on Facebook.   Follow us at Paroisses A-B-C Parishes

Curé/Administrator : Rev. Cyril Okebanama, S.M.M.M.
Paroisse Ste-Anne Parish - 241 Second Street, Box 160, Mattawa ON P0H 1V0    TEL : 705-744-5391

Courriel/Email : stannemattawa@gmail.com

Dimanche 12 janvier 2025 // Sunday, January 12, 2025
Baptême du Seigneur  / Baptism of the Lord

Calendrier Liturgique / Liturgical Schedule

                            

CETTE SEMAINE :         Fête  /Celebration                             Intentions de messe  /Mass Intentions
Samedi 11 janvier
Lecteur  /Reader:  Lil Bottigoni

16h30 Corbeil
FR / EN

   Baptème du Seigneur
   Baptism of the Lord
 

  †  Gerard Giroux
      par/by la famille Langlois
      

Dimanche 12 janvier 8h30 Bonfield
FR / EN

  †  Victor Laplante
      par/by Antonine Martin

Dimanche 12 janvier 10h30
 

Mattawa
FR / EN

LA SEMAINE PROCHAINE     :
Samedi 18 janvier
Lecteur  /Reader:  Lauren Quirt

16h30 Corbeil
EN / FR

  2e dimanche du temps ordinaire
  2nd Sunday of Ordinary Time

  †  Jean Pierre Martel
      par/by Tim Foster

Dimanche 19 janvier 8h30 Bonfield
EN / FR

  †  Roy et April McConnell
      par/by Roger et Suzanne McConnell

Dimanche 19 janvier 10h30 Mattawa
EN / FR

Pour 24 décembre:
Veille de noël/ Christmas Eve:

La Participation
Attendance

Offrandes   / Offerings Fonds de réparation et d'entretien
Repair & Maintenance Fund

Sacré-Cœur de Jésus (Corbeil)   132 $2,126.00 $0.00
St-Thomas d'Aquin (Astorville) -- $365.00 $0.00
Ste-Bernadette (Bonfield) 120 $1,149.20 $0.00

Pour 28-29 décembre:
Fête de la Sainte Famille/Feast 
of the Holy Family

La Participation
Attendance

Offrandes   / Offerings Fonds de réparation et d'entretien
Repair & Maintenance Fund

Sacré-Cœur de Jésus (Corbeil)   41 $230.00 $200.00
St-Thomas d'Aquin (Astorville) -- $160.00 $0.00
Ste-Bernadette (Bonfield) 28 $686.00 $0.00

Notes from Fr. Cyril – Notes du Père Cyril
Dear friends in Christ,

The readings of this weekend tell us that Jesus was sent by God the Father to bring justice to all, particularly to the poor and the 
oppressed.  He showed his solidarity with them by receiving baptism like them. So, we are reminded that, we too were set aside at
our baptism for that same apostolic life that Christ initiated. Therefore, as we go about our daily tasks during this new week, may 
we do more of this work that God has conferred on us through our baptism. May you have a blessed week.

Chers amis en Christ, 

Chers amis en Christ, les lectures de cette fin de semaine nous disent que Jésus a été envoyé par Dieu le Père pour apporter la 
justice à tous, en particulier aux pauvres et aux opprimés. Il a montré sa solidarité avec eux en recevant le baptême comme eux. 
Ainsi, il nous est rappelé que nous aussi avons été mis à part lors de notre baptême pour cette même vie apostolique que le Christ 
a initiée. Alors, en accomplissant nos tâches quotidiennes au cours de cette nouvelle semaine, puissions-nous faire davantage ce 
travail que Dieu nous a conféré par notre baptême.  Bonne semaine à tous.

mailto:stannemattawa@gmail.com


JUBILEE 2025
Official site of the Jubilee   https://www.iubilaeum2025.va/en.html
Calendar of Major Events:  pembrokediocese.com/jubilee-2025/

EVANGELIZATION /  Èvangélisation
Article – If No One Speaks, No One Will Know (by Pierre-Alain Giffard, Director of Pastoral Work)
It is often said that “modern man listens more willingly to witnesses than to teachers, or if he does listen to teachers, it is because 
they are also witnesses” (Saint Paul VI). This poses a fundamental question for Christians: are good works alone sufficient to 
fully bear witness to the faith?  The history of salvation teaches us a profound truth: for humanity to know and believe in Jesus 
Christ, the Gospel must be proclaimed explicitly. This verbal and direct proclamation lies at the very heart of the Church’s 
mission, for it unveils God’s salvific plan and invites each person into a personal encounter with Christ......For more visit:/ Pour 
en savoir plus: pembrokediocese/articles.

Pope's Prayer Intention for January 2025
For the right to an education – Let us pray for migrants, refugees and those affected by war, that their right to an education, 
which is necessary to build a better world, might always be respected. 

Intention de prière du Pape pour janvier 2025
Pour le droit à l'éducation - Prions pour les migrants, les réfugiés et les personnes touchées par la guerre, afin que leur droit à 
l'éducation, nécessaire pour construire un monde meilleur, soit toujours respecté. 

Bishop Brehl's New Year Message
To view the Bishop of Pembroke's New Year message, please visit the diocesan YouTube channel: 
https://www.youtube.com/@penbrokediocese.

Message de l'évêque Brehl pour le Nouvel An
Pour visionner le message du Nouvel An de l'évêque de Pembroke, veuillez consulter la chaîne YouTube du diocèse : 
https://www.youtube.com/@penbrokediocese.

St. Joseph-Scollard Information Night (January 15/25)
The St. Joseph-Scollard Hall Catholic Secondary School information night will be held on Wednesday, January 15, 2025, at 6pm. 
Tour the halls of their historic building, speak with teachers and staff, and be entertained by their acclaimed Musical Theatre 
program. To register and for more details, please visit sjsh.npsc.ca.

Soirée d'information St. Joseph-Scollard (15/25 janvier)
La soirée d'information de l'école secondaire catholique St. Joseph-Scollard Hall aura lieu le mercredi 15 janvier 2025 à 18 
heures. Visitez les couloirs de leur bâtiment historique, discutez avec les enseignants et le personnel, et laissez-vous divertir par 
leur programme de théâtre musical acclamé. Pour vous inscrire et obtenir plus de détails, veuillez consulter le site sjsh.npsc.ca.

Life in the Spirit Seminar (starts January 15/25)
You are invited to come and experience Life in the Spirit! With a focus on starting or deepening a personal relationship with Jesus
through the Sacraments and Gifts of the Holy Spirit, this 7-week journey helps awaken the Holy Spirit within us, just like the day 
of Pentecost! Wednesday evenings, 7pm – 9pm, starting January 15 at Holy Name of Jesus (895 Memorial Drive).  Guest Speaker
for Jan.15th. :  Bishop Thomas Dowd.  To register, please visit: www.holynamestalphonsus.com/inthespirit. 

Séminaire « La vie dans l'esprit » (à partir du 15/25 janvier)
Vous êtes invités à venir expérimenter la Vie dans l'Esprit ! En mettant l'accent sur le démarrage ou l'approfondissement d'une 
relation personnelle avec Jésus à travers les sacrements et les dons du Saint-Esprit, ce voyage de 7 semaines aide à réveiller le 
Saint-Esprit en nous, tout comme le jour de la Pentecôte ! Les mercredis soirs, de 19h à 21h, à partir du 15 janvier au Holy Name 
of Jesus (895 Memorial Drive).  Conférencier invité le 15 janvier : l'évêque Thomas Dowd.  Pour vous inscrire, veuillez visiter : 
www.holynamestalphonsus.com/inthespirit. 

Northern Ontario Catholic Leadership Conference  (Feb.22/25)
Northern Ontario Catholic Leadership Conference hosted by the Diocese of Sault Ste. Marie is taking place on Saturday, February
22, 2025   at St. Joseph-Scollard Hall in North Bay. This event is open to all young people aged 13-19 who will gather for a day of 
prayer led by International Catholic Speaker, Singer, Comedian and Social Media Icon Paul J. Kim. The day will also include 
time for socializing, recreation, personal reflection, prayer and reconciliation. This year’s theme is “AWAKEN – Live for More” 
giving young people the chance to reflect on making Christ-centered choices in their life within the challenges of today’s world. 
E  arly registration discount deadline: January 17, 2025. Details and registration available at www.northerncatholic.ca  .   

Conférence sur le leadership catholique dans le Nord de l'Ontario (22/25 février)
La Conférence sur le leadership catholique du Nord de l'Ontario, organisée par le diocèse de Sault Ste. Marie, aura lieu le samedi 
22 février 2025 à la salle St. Joseph-Scollard à North Bay. Cet événement est ouvert à tous les jeunes âgés de 13 à 19 ans qui se 
réuniront pour une journée de prière animée par Paul J. Kim, conférencier catholique international, chanteur, comédien et icône 
des médias sociaux. La journée comprendra également des moments de socialisation, de récréation, de réflexion personnelle, de 
prière et de réconciliation. Le thème de cette année est « AWAKEN - Live for More » (Réveillez-vous - Vivez pour plus), donnant
aux jeunes l'occasion de réfléchir à des choix de vie centrés sur le Christ dans le contexte des défis du monde d'aujourd'hui. Date 
limite pour les inscriptions anticipées : 17 janvier 2025. Détails et inscription disponibles sur www.northerncatholic.ca.

.
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